



郭華仁

國立台灣大學農藝學系名譽教授

Warren H.J. Kuo, PhD.

Professor Emeritus, Department of Agronomy
National Taiwan University, Taipei, TAIWAN

郭華仁，台灣大學農藝學系名譽教授，曾任台灣大學農藝學系系主任、雜草學會理事長，磯永吉學會理事長。

主授種子學、作物學、植物種源、植物與文明等課程。

專攻種子品質檢定、種子休眠、種子壽命與種子生態學等領域，其後鑽研植物智慧財產權、生物多樣性等農業相關法律。

社會服務包括草擬植物品種及種苗法，已獲實施。尚待立法的包括農業基本法、有機農業促進法、遺傳資源法、原住民族生物多樣性傳統知識保護條例等四部。近年來參與推動有機農業及無基改運動。

Dr. Kuo, Warren H.J., emeritus professor and former head of the Department of Agronomy, National Taiwan University, as well as former chairman of the Weed Science Society, and of Eikichi Iso Society.

Gave lectures on topics such and Seed Science and Technology, Crop Science, Plant Germplasm Conservation, Plants and Civilisation.

Main research area was seed science and technology, such as seed quality testing, dormancy, longevity and seed ecology, and later time periods, legal aspects of plant intellectual properties and biodiversity.

Social services including law drafting of plant breeders' right, basic law of agriculture, laws on the protection of genetic resources and traditional knowledge of the indigenous peoples, as well as promotion law of organic agriculture. Until now, only the 'Plant Variety and Plant Seed Act' has been implemented. Greater efforts have been put on the promotion on the organic agriculture and awareness of GMO foods during last decade.

有機生態農法與社群支持型農業

演講摘要：

相對於慣行農法，另類的農法在近百年來紛紛興起，名稱與若干作法雖異，但初衷都是由不健康、不自然、仰賴化學製品的生產模式回歸依循生態原則的耕作方法。就中有機農業的名稱使用最廣，但被誤解也最嚴重。本演講擬釐清名詞的混淆，並且說明社群支持型農業在農業典範轉移上的可能貢獻。